

M

MUSAFIRI NANDEGEZA JACQUES*President of MTSI International Consulting*

France



© CRÉDIT PHOTO

Jacques NANDEGEZA MUSAFIRI was born of Congolese parents. Interested in the industrial world, he undertakes a multidisciplinary training that covers three main aspects of Command- Control, namely automation, Information Technology.

He enters ESIGELEC, the Graduate School of Engineering and graduates with an engineering degree in Automation and Industrial computing. Thirst for knowledge. He doesn't settle for his two Master's degrees in the bag and add two others to his credit: a specialized Master in networked information systems management, coupled with a business school diploma. In 1986, he is then admitted for research at CNRS (for the development of Expert Systems - Artificial Intelligence), and carries out a study on a soldering machine based on a microprocessor on behalf of Lincoln Electric Company. This project keeps him busy for two years. After, he goes for a twenty years experience at Eiffage, a European group dealing in construction and concessions. He began as Engineer - Responsible for Industrial development projects, for six months, after, he is in charge of the Automation Service & Industrial Computing in 1994, furthermore, he is the regional Resonsible for IT and Business Responsible, he will end up as head of Project

Management and Information Systems. The end of Eiffage episode doesn't spell the end of the proven engineer's career. On the contrary, the experience gained is a springboard for him to create his own enterprise in 2012, MTSI "*Technologies and Information Systems Management*" that provides a global approach from strategic conselling to project implimentation, from Paris to Kinshasa. 🍷

2012 - He fonds MTSI "*Technologies and Information Systems Management* "

2009 - He is appointed head of Project Management and Information Systems at Eiffage Group.

M

MUSAFIRI NANDEGEZA JACQUES*Président de MTSI International Consulting*

France



© CRÉDIT PHOTO

Jacques NANDEGEZA MUSAFIRI est né de parents congolais. Attiré par le monde industriel, Jacques poursuit une formation pluridisciplinaire couvrant trois aspects essentiels du contrôle-commande, à savoir l'automatique, l'électronique et l'informatique. Il rejoint l'École supérieure d'ingénieurs en Génie électrique dont il sort avec un diplôme d'Ingénieur en Automatique & Informatique industrielle. Assoiffé de savoir, il ne se contente pas de ses deux masters déjà acquis, et choisit d'en ajouter deux autres à son actif : Mastère spécialisé management des systèmes d'information en réseaux doublés d'un diplôme d'école de commerce.

En 1986, Jacques alors allocataire de recherche au CNRS (pour la partie développement des Systèmes Experts - Intelligence Artificielle), réalise une étude d'un poste à souder à base de Microprocesseur pour le compte de Lincoln Electric Company. Un projet qui l'occupera pendant deux ans. S'en suit une aventure longue de vingt-quatre ans au sein d'Eiffage, groupe européen de la construction et des concessions. D'abord Ingénieur - Responsable de projets de développement industriel pendant six ans, il devient Responsable du Service Automatismes & Informatique industrielle en 1994, puis Responsable informatique

régional & Responsable d'affaires. Il finira comme Directeur de la Maîtrise d'Ouvrage et des Systèmes d'information.

La page Eiffage tournée ne sonne certainement pas le glas de la carrière de l'ingénieur expérimenté. Bien au contraire. L'expérience acquise lui donne les clés pour monter sa propre structure en 2012, MTSI "*Management des Technologies et des Systèmes d'information* " qui propose une approche globale, du conseil stratégique à la mise en œuvre opérationnelle, de Paris à Kinshasa. 🍷

2012 - Il fonde MTSI "*Management des Technologies et des Systèmes d'information* "

2009 - Il est nommé Directeur de la Maîtrise d'Ouvrage et des Systèmes d'Information du Groupe Eiffage